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Den 30. maj 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 971 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 3. maj 2022. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Peter Juel-Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 971 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Landbrugsstyrelsen skriver på deres hjemmeside den 16. december 2021, at der er udbetalt plejegræs-

tilskud til 4.000 ansøgere svarende til ca. 80 pct. af ansøgerne. I ministerens svar på MOF alm. del – 

spm. 447 nævner ministeren, at der ultimo februar 2022 var udbetalt ca. 91 pct. af ansøgningerne fra 

2021-ansøgningsrunden. Er ministeren tilfreds med, at der på 2 ½ måned kun er udbetalt tilskud til 

godt 10 pct. flere naturplejere, og at der dermed resterer at blive udbetalt tilskud til i omegnen af 500 

naturplejere?” 

Svar 

Indledningsvist vil jeg bemærke, at det er utilfredsstillende, når en landbruger venter for længe på at 

modtage tilskud. 

 

Jeg er tilfreds med, at 2021-sagerne er blevet udbetalt efter planen. Jeg hæfter mig i den forbindelse ved, 

at størstedelen af 2021-sagerne er udbetalt i december 2021, hvor udbetalingsperioden begyndte, og at 

Landbrugsstyrelsen primo maj har udbetalt 99,1 pct. af 2021-sagerne. Jeg henviser i den forbindelse til 

min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 970 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg.  

 

Hvad angår fremdriften i sagsbehandlingen fra december 2021 til februar 2022, har jeg indhentet en 

udtalelse fra Landbrugsstyrelsen, der har oplyst følgende: 

 

”Medio december var der udbetalt tilskud til ca. 80 pct. af 2021-sagerne. Disse sager kunne udbetales 

automatisk, dvs. uden manuel sagsbehandling. Medio januar påbegyndte Landbrugsstyrelsen manuel 

sagsbehandling af de resterende sager. Denne sagsbehandling er generelt mere tidskrævende end den 

automatiske sagsbehandling.” 

 

 

Rasmus Prehn  

/ 

 

 

Helle Agerdal Olsen 

 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 971

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


